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 Dagsorden: 

1. Referatet fra den 5. november 2021 

Susanne gennemgik referatet. 

2. Henvendelse til forældrerådet v. Mikkel 

Input omkring tun i maden – fejl sker, også for vores fantastiske Henriette.  

Der var forslag om stuerne evt kunne lave madtema med børnene,  

Forældrerådet drøftede forslaget og syntes at det var en fin ide, men ikke noget som haster. 

Alle forældre roser maden – både indhold, men også at det bliver præsenteret flot.  

Susanne fortæller at Henriette vil lægge opskrifter ud på Kbh Barn, som børnene rigtig godt kan lide. 
Så kan man lade sig inspirere hjemmefra.  

3. Hvad er Charlottehaven optaget af v. Michala og Susanne 

Pædagogiske læreplaner og evaluering 

Måltidet og det fysiske læringsmiljø 

• Kan Forældrerådet se at vi har arbejdet med det fysiske læringsmiljøer og måltidet på den måde vi 
har beskrevet? Hvordan kan I se det? Hvordan virker det? 

• Hvordan oplever forældrerådet vores pædagogik ved måltidet og det fysiske læringsmiljø. 

 

Det fysiske læringsmiljø: 

Forældrene fremhæver, at det er godt at legetøj og billeder er kommet ned i børnehøjde. Når 
børnene afleveres og bliver hentet, stopper flere børn op ved billederne på gangen for at fortælle. 
Man kan bedre få en dialog med sit barn om andre emner end normalt. Forældrene oplever, at de 
kan være mere deltagende i børnenes hverdag. 

Ved aflevering sidder pædagogen på gulvet og byder barnet velkommen og inddrager barnet i leg 

 

Referat fra forældrerådsmøde i Charlottehaven 

Data om møde Mødedeltagere: 

Dato: 8.2 2021 
Tid: 17.30 – 19.30 
På Teams – Susanne 
inviterer 
 
Mødeleder:  
Susanne Thurnhuber 
 
Referent:  
Michala 
 
 

Forældrerepræsentanter: 
Græshoppestuen: Caroline 
Solstrålestuen: Catharina og 
Katrine 
Anemone: David 
Persillestuen: Lim og Lea 
Sommerfugl: Lennert og Mikkel 
Rabarber: Kim og Kristina 
 
Afbud: Vladimir er stoppet pga. 
flytning – Tak for indsatsen 
Jenny 

Medarbejderrepræsentant: 
Michala 
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sammen med den voksne og de andre børn på stuen. – det er nemmere fordi alt leg foregår på 
gulvet. 

Måltidet 

Forældrene oplever at interessen for og omkring måltidet er steget. Børnene er blevet mere 
selvstændige og vil deltage både med borddækning, selv tage mad og tage af bordet. Der er flere af 
børnene som hjemme er begyndt at tale om maden, hvad er det? – Hvad spiser du ect.  Flere af 
børnene bliver vrede hvis der hjemme ikke er tid til at børnene kan gøre tingene selv. Forældrene 
oplever at måltidet i vuggestuen er en god oplevelse for børnene og at det er tydeligt at børnene 
bliver inddraget i måltidet. 

 

• Hvor er vi stærke og hvor kan vi have mere fokus? 

Det er rart at Charlottehaven prioriterer at det er kendte ansigter, som tager imod børnene om 
morgen i tilfælde af vikar. Når børnene bliver hentet, er det også rart der bliver fortalt en lille god 
historie fra dagen. Der er et ønske om at der bliver kommunikeret mere via Kbh – barn om hvad vi 
har lavet i løbet af dagen. – det er rart når det bliver sendt billeder ud af hele gruppen, så man 
hjemme kan tale om de andre børn på stuen. 

Der er et ønske fra forældrerådet om at Charlottehaven finder en fælles linje for hvilken information 
og hvor meget information som bliver sendt ud på Kbh-barn 

 

Fokus for 2021 

For at øge den røde tråd i huset og skabe en god kultur for vidensdeling, har medarbejderne besluttet at have 
et fælles team at arbejde ud fra frem til sommer. Alle stuerne skal arbejde med vand i denne periode med 
aktiviteter fra at fryse vand i spande og se at det smelter når det kommer indenfor, til at så karse og vandleg 
på badeværelserne. 

 

I 2021 vil vi indrette vores legeplads, så børnene kan se hvad de kan lege med når vi skal derud. Vi vil skabe 
flere legezoner, som bl.a vores plantekasser skal være med til. Vores mål er, at den pædagogiske tilgang og 
indretning af læringsmiljøet indenfor også skal afspejles ude. 

 Forældrebestyrelsen v. Mikkel 
Fokus i øjeblikket:  

- Forældrebestyrelsen skal inddrages endnu mere i det pædagogiske tilsyn. Klyngen 
imødekommer dette i høj grad. 

 
- Minimumsnormeringer. Klyngens 8 institutioner skal dele beløbet. Klyngen fik udmeldt kr. 1,3 

mio. sidste kvartal af 2020 til minimumsnormering. Næste portion udmeldes i budget 2021 og 

minimumsnormeringerne forventes fuldt implementeret i 2024. Midlerne tænkes bl.a. 
implementeret ved at øge antallet af fuldtidsstillinger i klyngen. 
 

- Coronarelaterede udgifter. Der har været sat ekstra penge af til ekstra hænder og rengøring.  
 

- 17. maj skal klyngebestyrelsesmødet holdes i Charlottehaven.  
 

- Stor tak til alle for at samarbejdet har fungeret godt i denne svære tid.  
 

- Bestyrelsen opfordrer til, at forældrerådsmøder stadig bliver afholdt.  
 

- Dimensionering. Hvad gør vi hvis stuer bliver lukket ned pga. personalet er hjemme grundet 
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Corona? – Susanne T har sendt aktion-kort ud til alle i forældrerådet. 
 

 Indfasning af minimumsnormeringer v. Susanne 
Stillinger i Charlottehaven pt: 
16 stillinger på 35 timer og derover. 
3 stillinger på mellem 30 og 34 timer. 
 
Hvilke tanker gør forældrerådet sig? 

- Forældrerådet foreslår at pengene skal bruges til at fastholde ildsjælene. Også hvis det 
betyder overkapacitet.  

- Også gerne flere personaler om morgenen. Mellem 8 og 8.30 kan der godt opstå uro, da der 
kun er 1 personaler 

- Kan der bruges lidt på at fyrtårne kan komme rundt på stuerne og inspirere?  
 

- Susanne fortæller at vi arbejder på at der også er 3 personaler over hele dagen ligesom om 
formiddagen. 
Vi vil selvfølgelig også inddrage spidsbelastningen om morgenen, for at se om det kan blive 
mere roligt. 

 

6 Personalestatus v. Susanne 
 
Persille: Anne, Ida og Thiciane 
Sommerfugl: Oya, Sophie og Selma 
Rabarber: Margret, Lise, Leonora og Lue som er studerende og skal være i praktik frem til den 19. 
marts. 
Anemone: Anna, Emma, Julie og Mie som er studerende og skal være i praktik frem til den 31. maj. 
Solstråle: Maja, Michala og Carla 
Græshoppe: Lars, Freya og Zahra 
 
Køkken:  Henriette  
 
Vikarer: Charlottehaven har så få vikarer tilknyttet som mulig. Hvilket betyder at alle de timer vi har 
bliver fordelt på forholdsvis få personer, så de har mulighed for at kunne leve af det, og have en 
fornuftig indtægt. 
Når vikarerne er her mange timer, får de en god relation til børnene og erhverver sig en viden og 
kendskab til arbejdsgange og rutiner i huset. 
 
Det lave sygefravær blandt personalet går udover vores vikarsituation. Vi kan ikke give dem nok 
timer. En vikar er sendt i Kong Gurli for en stund. Dette gør, at vi kan holde på dem. Susanne håber 
at kunne ansætte flere vikarerne til faste stillinger jf. minimumsnormeringer.  
 

7 Eventuelt 
Corona: Der har været 2 medarbejder som har været syge med Covid 19. Vi måtte hjemsende 1 stue 
til test i 1 uge, heldigvis var ingen børn smittet. Medarbejdere går til test – vi har ingen kvik test 
herude endnu.  
 
1 medarbejder har taget Corona orlov.  
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Sygefraværet (Coronarelateret fravær er ikke regnet med) i personalet falder øjeblikket – det kan 
mærkes i entusiasmen i arbejdet og i arbejdsfællesskabet.   
 
KFO: (Københavns forældreorganisation) V. Mikkel 
Charlottehaven er medlem. KFO har stærkt fokus på Corona. De arbejder meget med at få pengene 
ud fra minimumsnormeringer til institutionerne. Fokus på forældreråd og den gode dialog. 
 

 
 
Kommende datoer for forældrerådsmøder i Charlottehaven i 2021: 
8. juni 
 
 
Dato for klyngebestyrelsesmøder i 2021: 
23. februar 
17. maj 
21. september 
8. december 


